
 1 

WO.0002.8.2021 

 

P R O T O K Ó Ł  Nr 8/2021 

 

z posiedzenia RADY GMINY DĘBICA 

odbytego w dniu 31 sierpnia 2021 r. w budynku Urzędu Gminy  

w Dębicy przy ul. Stefana Batorego 13, o godzinie 14:00. 

 

    

Zaproszenia na posiedzenie Rady Gminy Dębica zostały wysłane do wszystkich radnych, 

Wójta Gminy – Stanisława Rokosza, Zastępcy Wójta – Jacka Drobota, Zastępcy Wójta – 

Marka Mikruta, Skarbnik Gminy – Marty Panek, Sekretarz Gminy – Adrianny Miazgi, 

Dyrektora CKiB – Marcina Ciszka, Dyrektora GOSiR – Krzysztofa Lipczyńskiego, Dyrektora 

GZEASiP – Zdzisława Siwuli, Kierownika GOPS – Piotra Mączki, Prezesa Latoszyn Zdrój Sp.  

z o.o. – Marcina Nowaka, Prezesa Zarządu PGO Sp. z o.o. – Witolda Stanocha, Prezesa 

Zarządu GZK Sp. z o.o. – Bogdana Wójcika, Dyrektorów Wydziałów Urzędu Gminy Dębica.  

 

Lista obecności członków Sesji oraz zaproszonych gości stanowi załącznik do protokołu. 

 

W posiedzeniu Sesji uczestniczyli: 

……………………………………………… 

Wójt – Stanisław Rokosz, Zastępca Wójta – Jacek Drobot, Zastępca Wójta – Marek Mikrut, 

Skarbnik Gminy – Marta Panek, Sekretarz Gminy –Adrianna Miazga, pracownicy UG. 

 

ZESTAWIENIE PODJĘTYCH UCHWAŁ: 

……………………………………………….… 

 

1. Uchwała  Nr XXXIII/351/2021 - w sprawie utworzenia jednostki pomocniczej „Górna 

Maga”. 

2. Uchwała Nr XXXIII/352/2021 - w sprawie dokonania zmian w budżecie.   

3. Uchwała Nr XXXIII/353/2021 - w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Województwu Podkarpackiemu. 

4. Uchwała Nr XXXIII/354/2021 - w sprawie zmiany uchwały w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej Powiatowi Dębickiemu na 

realizację zadania własnego Powiatu obejmującego 

wykonanie zadania pn.: „Przebudowa drogi 

powiatowej nr 1301R Latoszyn-Braciejowa- budowa 

chodnika w m. Latoszyn i Gumniska”. 

5. Uchwała Nr XXXIII/355/2021 - w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej pozyskania 

gruntów i wybudowania hali sportowej  

w miejscowości Gumniska. 

 

Posiedzenie Rady Gminy Dębica rozpoczął i prowadził Przewodniczący Rady Gminy Piotr 

Żybura. 

 

Serdecznie powitał wszystkich radnych oraz zaproszonych gości. 
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Przewodniczący Rady Gminy Piotr Żybura poinformował, że na podstawie złożonych 

podpisów na liście obecności w posiedzeniu sesji uczestniczy 21 radnych na stan 21 radnych, 

co stanowi wymaganą ilość radnych Rady Gminy do podejmowania prawomocnych uchwał 

oraz przeprowadzenia obrad, a następnie przedstawił porządek obrad Rady Gminy. 

 

2. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie utworzenia jednostki pomocniczej „Górna 

Maga”. 

3. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie.   

4. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu 

Podkarpackiemu.  

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Powiatowi Dębickiemu na realizację zadania własnego Powiatu obejmującego 

wykonanie zadania pn.: „Przebudowa drogi powiatowej nr 1301R Latoszyn-Braciejowa- 

budowa chodnika w m. Latoszyn i Gumniska”. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej 

pozyskania gruntów i wybudowania hali sportowej w miejscowości Gumniska. 

7. Zamknięcie obrad sesji. 

 

W dalszej części Przewodniczący poddał porządek obrad pod głosowanie, w wyniku 

którego został przyjęty stosunkiem głosów 21 „za”, 0 przeciwnych i 0 wstrzymujących się.  

 

Następnie Przewodniczący obrad przeszedł do realizacji przedstawionego porządku obrad. 

 

Ad. 2.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie utworzenia jednostki pomocniczej „Górna Maga”. 

 

……………………………………………………………………………………….…………… 

Projekt uchwały w sprawie utworzenia jednostki pomocniczej „Górna Maga”  przedstawił 

Dyrektor Wydziału Gospodarki Przestrzennej – Mariusz Bobulski. 

 

Na podstawie art. 5 ust. 1 – 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (tekst 

jedn.: Dz. U. z 2021 r., poz. 1372) procedura utworzenia jednostki pomocniczej „Górna Maga” 

została podjęta z inicjatywy mieszkańców sołectwa Podgrodzie oraz Wójta Gminy Dębica. 

Obszar objęty wnioskiem oddalony jest od centrum wsi Podgrodzie, wyróżnia się odmiennym, 

rozproszonym charakterem zabudowy oraz pełni zupełnie inne funkcje niż pozostały obszar 

miejscowości. Teren ten stanowi obecnie utrwaloną jednostkę osadniczą zdecydowanie 

różniącą się od pozostałej części Podgrodzia, a nawet w pewnym sensie pozostaje z nią 

w kolizji. Jest to teren uprzemysłowiony, objęty obszarem górniczym „Pilzno-Południe”, na 

którym znajdują się urządzenia związane z wydobyciem gazu ziemnego. Utworzenie nowej 

jednostki pomocniczej w ramach sołectwa Podgrodzie uwzględnia powyższy specyficzny 

charakter tego obszaru. Pozwoli również na bezkolizyjne funkcjonowanie zarówno terenu 

przemysłowego jak i obszaru uzdrowiska w miejscowościach Latoszyn i Podgrodzie. Zgodnie  

z ustawą o samorządzie gminnym oraz Statutem Gminy Dębica zostały przeprowadzone 

konsultacje społeczne, które miały miejsce od 19 -27 sierpnia 2021 r. Zgodnie z uchwałą Rady 

Gminy Dębica w sprawie zasad i trybu przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami Gminy 
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Dębica, która była podjęta w 2016 r. konsultacje były przeprowadzone w formie pisemnej oraz 

elektronicznej. Miały polegać na zebraniu opinii mieszkańców na temat wyodrębnienia tej 

jednostki pomocniczej. Nie skierowano pisemnie żadnych uwag ani wniosków do Wójta 

Gminy, było tylko kilka telefonów.  

 

Głos zabrała radna Magdalena Lesiak, która poinformowała, że rada sołecka na spotkaniu 

w dniu 6 sierpnia 2021 r. pozytywnie się do tego ustosunkowała. 

 

Radny A. Świętoń zwrócił się z pytaniem czy to zostanie wyodrębniony obszar, który 

będzie nowym sołectwem, czy zostaje jako przysiółek, który pozwoli na to, aby w dalszym 

ciągu była prowadzona procedura z uzdrowiskiem Latoszyn. 

 

Dyrektor Wydziału Gospodarki Przestrzennej Mariusz Bobulski odpowiedział, że  

w ramach sołectwa Podgrodzie, bez wyodrębnienia nowych władz na tej części. Będzie to dalej 

pod częścią Podgrodzia. 

 

Zastępca Wójta Jacek Drobot wskazał, że będzie to wyodrębniona administracyjnie część 

sołectwa. Nadmienił, że mamy przysiółki w każdej miejscowości, tylko nikt nie wie gdzie się 

ten przysiółek zaczyna i gdzie kończy. To będą sformalizowane granice przysiółku. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy poddał projekt uchwały pod głosowanie, 

w wyniku którego uchwała została przyjęta stosunkiem głosów 21 „za”, 0 przeciwnych i 0 

wstrzymujących się  jako uchwała Nr XXXIII/351/2021, stanowiąca załącznik do niniejszego 

protokołu.  

 

Ad. 3.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie.   

……………………………………………………………………………………….…………… 

Projekt uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie przedstawiła Skarbnik Gminy – 

Marta Panek. 

 

ZWIĘKSZENIA PLANOWANYCH WYDATKÓW- z tytułu  wolnych środków 

wynikających z rozliczenia kredytów i pożyczek z lat ubiegłych 

 

1) Zabezpieczenie kwoty 530 000,00 złotych na zakup części działki o numerze 

ewidencyjnym 881 o powierzchni około 1,00 ha położonej w miejscowości  Gumniska pod 

budowę hali sportowej. 

Z uwagi na okoliczność, że dotychczasowe rozmowy z Parafią Rzymskokatolicką 

w Gumniskach i Kurią Diecezjalną w Tarnowie dotyczące sprzedaży lub zamiany gruntu 

będącego własnością Parafii w Gumniskach nie przyniosły efektów, zachodzi potrzeba 

zakupu innego terenu pod budowę hali sportowej. Wybudowanie hali pozwoli na 

organizację zajęć w pełnym wymiarze dla dzieci i młodzieży, a także służyć będzie 

lokalnej społeczności. Tutejszy teren górzysty stanowi ograniczenie co do możliwości 

usytuowania takiego budynku, z uwagi na panujące warunki hydrogeologiczne.  Szkoła  

w Gumniskach jest jedynym obiektem na terenie Gminy Dębica, który nie posiada 

odpowiedniej hali na miarę możliwości uzyskiwanych wyników sportowych przez 



 4 

uczniów. W związku z powyższym zabezpieczenie środków na zakup przedmiotowej 

działki jest zasadny. (rozdz.70005 § 6060). 

2) Zabezpieczenie środków finansowych w kwocie 230 000,00 zł  dla jednostki OSP 

Brzeźnica  z przeznaczeniem na „Zakup  lekkiego samochodu  ratowniczo- gaśniczego dla 

jednostki OSP  Brzeźnica”.  

Uzasadnienie: 

Jednostka Ochotniczej Straży Pożarnej w Brzeźnicy funkcjonuje nieprzerwanie                    

od 97 lat. Obecnie liczy ona 44 członków. Teren działań jednostki obejmuje trzy sołectwa: 

Brzeźnica, Brzeźnica Wola, Pustków-Osiedle. Na terenie sołectw znajdują się dwa cieki 

wodne: Wisłoka oraz Wielopolka. Na terenie sołectwa Brzeźnica występuje duże 

zagrożenie powodziowe, gdzie Wielopolka wpada do Wisłoki, w związku z czym przy 

wysokim poziomie wody w rzece, Wielopolka cofa się  stwarzając wysokie zagrożenie 

powodziowe. Istniejące wały przeciwpowodziowe z pewnością ograniczają zagrożenie, 

jednak nie dają pełnej gwarancji ochrony przed powodzią, w związku z czym strażacy 

muszą pozostawać w pełnej gotowości. Na terenie działania jednostki OSP Brzeźnica 

znajduje się droga wojewódzka i kilka dróg powiatowych, gdzie występują liczne kolizje  

i wypadki drogowe. Przechodzi również tędy odcinek autostrady A4, MOP ze stacją 

benzynową oraz zmodernizowana linia kolejowa relacji Dębica – Mielec, w tym  

3 przejazdy kolejowe. W Brzeźnicy usytuowany jest również Podziemny Magazyn Gazu 

Brzeźnica - Zakład Dużego Ryzyka oraz dwie stacje benzynowe. Tereny te są również 

zalesione. Podczas ulewnych deszczy i silnych wiatrów występują tam podtopienia oraz 

połamane drzewa na drodze. Ta szczególna lokalizacja jednostki OSP Brzeźnica sprawia, 

że zapotrzebowanie na zakup nowego lekkiego wozu ratowniczo-gaśniczego jest 

absolutnie niezbędne. 

OSP Brzeźnica posiada na wyposażeniu samochód średni marki Renault Midlum 2/16, 

który został zakupiony jako używany w 2018 roku oraz łódź z napędem silnikowym. 

Biorąc również pod uwagę tempo urbanizacji terenów wiejskich spodziewamy się 

znacznego wzrostu liczby mieszkańców, a co za tym idzie zwiększonej liczby interwencji. 

Lekki samochód ratowniczo-gaśniczy ułatwiłby im przemieszczanie się po wąskich 

drogach wsi. Zdecydowanie poprawiło by to ich mobilność jak i wzmocniło sprzętowo 

jednostkę oraz szybsze dotarcie do akcji ratowniczych. 

Strażacy - ratownicy z Brzeźnicy biorą udział w niezliczonych akcjach ratowniczych: 

pożarach, powodziach, wypadkach drogowych, likwidacji gniazd owadów 

błonkoskrzydłych oraz sytuacjach, gdy zagrożone jest życie ludzkie. Biorą również udział 

w różnego rodzaju zabezpieczeniach imprez organizowanych na terenie Gminy Dębica, 

a wszystko to dla dobra innych ludzi. Duża ilość interwencji, w których jednostka 

uczestniczy powoduje znaczne wyeksploatowanie posiadanego już średniego samochodu 

ratowniczo-gaśniczego. 

Zakup lekkiego samochodu ratowniczo-gaśniczego przyczyni się do skutecznego 

prowadzenia akcji ratowniczych w związku z zagrożeniami technicznymi (m.in. wypadki 

komunikacyjne, emisja substancji niebezpiecznych do otoczenia) oraz usuwania skutków 

zagrożeń naturalnych (m.in. wichury, burze, podtopienia, długotrwałe susze),  

a w rezultacie do zwiększenia poziomu bezpieczeństwa mieszkańców Brzeźnicy, 

Brzeźnicy Woli, Pustkowa- Osiedla, jak i gminy Dębica. Ponadto warto zaznaczyć, iż 

strażacy OSP Brzeźnica efektywnie i dynamicznie współpracują z młodzieżą oraz osiągają 

dobre wyniki we współzawodnictwie, szczególnie wśród drużyny żeńskiej. Udzielona 
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pomoc wpłynie na poprawę wyposażenia jednostki Ochotniczej Straży Pożarnej  

w Brzeźnicy w sprzęt przeciwpożarowy oraz zwiększy mobilność i polepszy jej gotowość 

ratowniczo-gaśniczą. W realizacji zadania biorą również udział środki własne jednostki 

Ochotniczej Straży Pożarnej w Brzeźnicy. (rozdz. 75412 § 6060). 

Zakup tego samochodu przyniesie następujące korzyści: 

 średni samochód, który posiadamy pali dużo i ma już swoje lata (spadną koszty za 

paliwo), 

 mały jest optymalny do holowania łódki, 

 nie zawsze jest potrzeba dysponować duży samochód do mniejszych akcji typu 

plama oleju, wypadek komunikacyjny, usuwanie skutków wichur i podtopień oraz 

do zabezpieczania imprez organizowanych na terenie Gminy Dębica gdzie często 

niepotrzebne jest dysponowanie średniego samochodu ratowniczo-gaśniczego, 

 lekkim samochodem dotrzemy praktycznie wszędzie i dużo szybciej. 

3) Zabezpieczenie 200 000 zł na realizację zadania polegającego na udzieleniu pomocy 

Województwu Podkarpackiemu na zadanie pn. „Organizowanie kolejowych przewozów 

pasażerskich realizowanych w ramach Podmiejskiej Kolei Aglomeracyjnej – PKA”, 

zgodnie z uzasadnieniem zawartym w przedmiotowej uchwale (rozdz.60002 § 2710). 

4) Zabezpieczenie 180 000 zł celem zwiększenia  wartości dotacji z 200.000 zł do 380.000 zł 

udzielanej z budżetu gminy w formie pomocy finansowej dla Powiatu Dębickiego na 

zadanie  pn. „Przebudowa drogi powiatowej Nr 1301R Latoszyn-Braciejowa -budowa 

chodnika w km 2+655-3+221,75 w ramach zadania pn.: Poprawa bezpieczeństwa ruchu 

pieszych na drogach Powiatu Dębickiego”, zgodnie z uzasadnieniem zawartym  

w przedmiotowej uchwale.  (rozdz. 60014 §6300). 

Głos zabrał radny Grzegorz Świder, który odniósł się do kwoty 230 000 zł na zakup 

lekkiego samochodu ratowniczo-gaśniczego dla jednostki OSP Brzeźnica. Wskazał, że  

w tamtym miesiącu były zabezpieczane podobne środki, ale o 20 000 zł wyższe na zakup 

lekkiego samochodu dla OSP Pustków. Zapytał, czy możemy potraktować tak samo OSP 

Brzeźnica i OSP Pustków i zamiast 230 000 zł zabezpieczyć 250 000 zł na ten samochód. 

Radny Tomasz Bukowski zwrócił się z pytaniem dlaczego ten samochód, który dostaliśmy 

parę lat temu od OSP w Brzeźnicy poszedł na straty i jest używany w Pustkowie na basenie. 

Wskazał, że samochód uprzywilejowany został całkowicie „rozbebeszony”, a mógł służyć np. 

na cele reprezentacyjne. Kolejno odniósł się do kwoty 530 000 zł z tytułu wolnych środków 

wynikających z rozliczenia kredytów i pożyczek z lat ubiegłych i zwrócił się z pytaniem do  

P. Wójta co z tymi zadaniami, które były konsultowane z sołtysem (chodnik, ewentualnie 

nakładka asfaltowa w Zawadzie) czy któreś z tych zadań będzie realizowane w tym roku. 

Następnie Wójt Stanisław Rokosz odniósł się do kwestii zakupu samochodu. Powiedział, 

że samochód będzie w pełni wyposażony i ta kwota 230 000 zł wystarczy. Po demontażu są 

dobrze zachowane elementy i one zostaną wmontowane. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał projekt uchwały pod głosowanie, w wyniku którego 

uchwała została przyjęta stosunkiem głosów 21 „za”, 0 przeciwnych i 0 wstrzymujących się 

jako uchwała Nr XXXIII/352/2021, stanowiąca załącznik do niniejszego protokołu. 
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Ad. 4. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu 

Podkarpackiemu.  

……………………………………………………………………………………………………. 

 

 Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu Podkarpackiemu 

przedstawił Zastępca Wójta – Jacek Drobot. 

 

W związku z realizacją projektu pn. Budowa Podmiejskiej Kolei Aglomeracyjnej Urząd 

Marszałkowski Województwa Podkarpackiego zwrócił się do gmin uczestników projektu                     

o udzielenie  pomocy finansowej na świadczenie kolejowych przewozów pasażerskich                          

w ramach PKA. 

Rada Gminy Dębica  podjęła  uchwałę w dniu 20 czerwca 2017 r  Nr XXXIV/361/2017   

w sprawie  udzielenia pomocy finansowej Województwu Podkarpackiemu w formie dotacji 

celowej z budżetu Gminy na realizację w latach 2021 - 2025 zadania pn. „Organizowanie 

kolejowych przewozów pasażerskich realizowanych w ramach Podmiejskiej Kolei 

Aglomeracyjnej - PKA”. Łączna kwota dotacji na lata 2021 - 2025 wynosiła 1 000 000  zł, 

płatna w rocznych ratach po 200 000 zł. Warunkiem partycypacji  Gminy Dębica w kosztach 

przewozów PKA było uruchomienie przystanku kolejowego  w Zawadzie.  Mimo interwencji 

kierowanych do Parlamentarzystów, Radnych  Sejmiku, Marszałka nie uwzględniono 

przystanku w opracowywanej dokumentacji. Z uwagi na powyższe Gmina Dębica odstąpiła od 

udzielenia pomocy finansowej podejmując Uchwałę Nr XXV/286/2020 z dnia  11 grudnia 

2020 r. dotyczącą uchylenia uchwały własnej w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Województwu Podkarpackiemu. Z początkiem 2021 r. uzyskano potwierdzenie od Marszałka 

Województwa Podkarpackiego o planowaniu  budowy przystanku w Zawadzie oraz 

zapewnienie, o podjęciu starań aby przystanek Dębica - Zawada został zrealizowany w ramach 

projektu „Kolej Plus”. Przyczyną udzielenia dotacji jest zaplanowanie utworzenia przystanku  

w Zawadzie. 

Przygotowany projekt uchwały uwzględnia pomoc finansową  Gminy Dębica dla 

Województwa Podkarpackiego  na realizację kolejowych  przewozów pasażerskich w ramach 

Podmiejskiej Kolei Aglomeracyjnej w wysokości  200 000 zł na 2021 r.   

 

Przewodniczący Rady Gminy poddał projekt uchwały pod głosowanie, w wyniku którego 

uchwała została przyjęta stosunkiem głosów 21 „za”, 0 przeciwnych i 0 wstrzymujących się 

jako uchwała Nr XXXIII/353/2021, stanowiąca załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 5. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Powiatowi Dębickiemu na realizację zadania własnego Powiatu obejmującego 

wykonanie zadania pn.: „Przebudowa drogi powiatowej nr 1301R Latoszyn-Braciejowa- 

budowa chodnika w m. Latoszyn i Gumniska”. 

 

……………………………………………………………………………………….…………… 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Dębickiemu na realizację zadania własnego Powiatu obejmującego wykonanie 
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zadania pn.: „Przebudowa drogi powiatowej nr 1301R Latoszyn-Braciejowa- budowa chodnika 

w m. Latoszyn i Gumniska” przedstawił Zastępca Wójta – Jacek Drobot. 

 

  Podjęcie uchwały jest konieczne w związku ze zwiększeniem zakresu rzeczowego  

i zmianą  nazwy zadania oraz wysokości pomocy finansowej dla Powiatu Dębickiego z kwoty 

200 000 zł na kwotę 380 000 zł. Szacunkowa wartość zadania wynosi 760 000 zł.  

Z budżetu Powiatu Dębickiego 50% kosztów inwestycji  i z budżetu Gminy Dębica 50% 

kosztów inwestycji. Inwestorem zadania będzie Zarząd Dróg Powiatowych w Dębicy. 

Realizacja zadania ma na celu zwiększenie bezpieczeństwa użytkowników drogi powiatowej  

tj. pieszych, dzieci, rowerzystów i kierowców. 

 

Głos zabrała radna Ewelina Tuchowska-Rau, która podziękowała Staroście, Wicestaroście 

i Wójtowi oraz wszystkim radnym, którzy przyczynili się do budowy tego chodnika.  

 

Radny Stanisław Nylec dołączył się do podziękowań radnej Eweliny Tuchowskiej-Rau. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poddał projekt uchwały pod głosowanie, w wyniku którego 

uchwała została przyjęta stosunkiem głosów 21 „za”, 0 przeciwnych i 0 wstrzymujących się 

jako uchwała Nr XXXIII/354/2021, stanowiąca załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 6. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej pozyskania gruntów  

i wybudowania hali sportowej w miejscowości Gumniska. 

……………………………………………………………………………………….…………… 

Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej pozyskania gruntów  

i wybudowania hali sportowej w miejscowości Gumniska przedstawiła Przewodnicząca 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji – Magdalena Lesiak. 

 

W dniu 9 czerwca 2021 r. do Rady Gminy Dębica wpłynęła petycja złożona przez 

mieszkańców miejscowości Gumniska i Braciejowa. Przedmiotem petycji było pozyskanie 

terenu  pod budowę hali sportowej w miejscowości Gumniska. 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Dębica na posiedzeniu w dniu  

26 sierpnia 2021 roku dokonała analizy wniesionej petycji i oceny jej zasadności. Wnoszący 

petycje apelują  o pozyskanie gruntów, zaprojektowanie i wybudowanie hali sportowej przy 

kompleksie sportowym zlokalizowanym na gruntach Parafii Rzymsko-Katolickiej pod 

wezwaniem Wniebowzięcia Maryi Panny w Gumniskach. Komisja przeprowadziła dyskusję 

oraz zasięgnęła opinii radcy prawnego.  

Zgodnie z przepisem art. 2 ust. 3 ustawy z dnia 11 lipca 2014 roku o petycjach  

(tekst jednolity Dz.U. z 2021 r. poz. 1372) przedmiotem petycji może być żądanie,  

w szczególności, zmiany przepisów prawa, podjęcia rozstrzygnięcia lub innego działania  

w sprawie dotyczącej podmiotu wnoszącego petycję, życia zbiorowego lub wartości 

wymagających szczególnej ochrony w imię dobra wspólnego, mieszczących się w zakresie 

zadań i kompetencji adresata petycji. Wobec powyższego przedmiot petycji mieści się  

w kompetencjach Rady Gminy Dębica wynikających z ww. ustawy.  

Petycja jest zasadna, ponieważ wybudowanie hali sportowej byłoby doskonałym 

uzupełnieniem kompleksu boisk, pozwalając na organizację zajęć w pełnym wymiarze dla 
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dzieci i młodzieży. Obecna sala zastępcza nie spełnia wymogów właściwej sali gimnastycznej. 

Nie da się ukryć, że tutejszy górzysty teren niestety stanowi ograniczenie co do możliwości 

usytuowania takiego obiektu. Temat pozyskania gruntu od Parafii był już kilkakrotnie 

przedmiotem rozmów z przedstawicielem kościoła, niestety bez rezultatu. Aby wyjść naprzeciw 

oczekiwaniom mieszkańców Ksiądz Biskup został poproszony o spotkanie w celu omówienia 

przedmiotowego zagadnienia. 

W dalszym ciągu ze strony gminy podejmuje się próby pozyskania alternatywnej 

lokalizacji, jednakże będą to dodatkowe koszty, ponadto ma służyć również dla młodzieży 

pozaszkolnej. Dzięki systematycznym treningom młodzież osiąga dobre rezultaty sportowe  

w spartakiadach gminnych. 

Mając na uwadze powyższe, Komisja Skarg, Wniosków i Petycji zarekomendowała 

Radzie Gminy Dębica, aby  uwzględnić petycję.    

Po zapoznaniu się ze stanowiskiem Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, Rada Gminy 

Dębica rozpatruje petycję w ten sposób, że zostanie ona uwzględniona.  

 

Głos zabrał Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Janusz Gwóźdź, który podziękował 

za przyznanie pieniędzy na zakup parceli pod budowę hali sportowej w Gumniskach, która 

przyczyni się do osiągania coraz lepszych wyników nie tylko edukacyjnych, ale sportowych 

przez młodzież tamtejszej szkoły. Wskazał, że ten temat toczy się Jego 6 kadencję. Dodał, że 

wywalczyliśmy orlika, który do tej pory służy naszym dzieciom i młodzieży. To dzięki 

poprzednim radom i obecnej ten obiekt przyczynił się do tego, że młodzież nie jest pozbawiona 

zawodów sportowych, które można rozgrywać na stadionach takich jak orlik. W imieniu dzieci 

i młodzieży zaapelował, aby zwrócić się przez media do ks. Proboszcza, Rady parafialnej, żeby 

wyrazili zgodę na budowę tej sali. Zaznaczył, że jest to jedyny teren, gdzie można taką halę 

wybudować. Znajduje się obok orlika i niedługo oddawanego do użytku obiektu Ośrodka 

Zdrowia i Przedszkola tak wywalczonego przez lata. Dodał, że jeżeli coś oddajemy to jest to 

czynione dla dobra danego środowiska, społeczeństwa, dla dobra dzieci. To parafialne pole jest 

wszystkich ludzi tej parafii i jeżeli ktoś go nie uprawia to powinno służyć temu środowisku. Na 

koniec zwrócił się z prośbą do P. Wójta, aby się nie poddawał. Dodał, że liczy na rozmowy  

z ks. Biskupem i wierzy, że uda się coś wywalczyć. 

 

Kolejno głos zabrał Wójt Stanisław Rokosz, który poinformował, że merytorycznie padły 

wszystkie argumenty i cieszy się, że nie ma sprzeciwu. Jednak jest to teren, który ma trafić do 

zasobów mienia komunalnego i to jeszcze nie przesądza, że akurat ten teren będzie 

przeznaczony pod  budowę sali gimnastycznej. Szukamy innych rozwiązań. Niestety teren  

w pobliżu po badaniach geologiczno-hydrologicznych się nie nadaje. Mamy na uwadze 

również możliwość wymiany, co by nam zbliżyło do tej lokalizacji obecnej. Jest jeszcze 

sprawa otwarta – Pan Przewodniczący podniósł ten temat z ks. Biskupem. Co prawda ks. 

powiedział, że temat został już wyargumentowany, ale niemniej jednak jest jeszcze szansa 

rozmawiać z ks. Biskupem. Dodał, że są składane wnioski do Ministerstwa odnośnie budowy 

sal gimnastycznych i  gdybyśmy nie wykazali tego terenu czy innych, wówczas ten nasz 

wniosek nie byłby rozpatrywany. Następnie zwrócił się do radnego Tomasza Bukowskiego  

i poinformował, że to są takie zapisy odnośnie kredytów itd. i żeby się tym nie przejmował. Te 

środki są i z nadwyżki budżetowej i bieżącej. Powiedział, że niczym one nie będą obniżać 

możliwości o których rozmawiali, aczkolwiek dyskusja jest otwarta.  
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Na końcu dodał, że Gumniska to jest jedyny rejon, w którym przyrost mieszkańców jest 

dodatni. 

 

Radny Stanisław Nylec zwrócił się z pytaniem, czy mógłby mieć wgląd do tej ekspertyzy 

dot. terenu, który się nie nadaje pod budowę hali sportowej. 

 

Wójt Stanisław Rokosz odpowiedział, że tak. Dodał, ze z tymi wynikami został również 

zapoznany ks. Proboszcz. 

 

Na koniec przedstawiciel młodzieży Maksymilian Nylec poinformował, że wszystkie 

argumenty, które chciał przedstawić zostały już wypowiedziane. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poddał projekt uchwały pod głosowanie, w wyniku którego 

uchwała została przyjęta stosunkiem głosów 20 „za”, 0 przeciwnych i 1 wstrzymujący się  

(S. Nylec) jako uchwała Nr XXXIII/355/2021, stanowiąca załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 7. 

Zamknięcie obrad sesji. 

 

 

Dziękując wszystkim za udział Przewodniczący Rady Gminy Dębica – Piotr Żybura 

zamknął obrady sesji o godzinie 14.30. 

 

 

 

 
PRZEWODNICZĄCY  

RADY GMINY DĘBICA 

 

     PIOTR ŻYBURA 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

Sporządziła:  

K.Tomaszewska 



Wyniki głosowania z Sesji Rady Gminy Dębica, dn.: 31 sierpnia 2021 r.

1. Przyjęcie porządku obrad

GŁOSOWAŁO: 21
głosowało ZA: 21

głosowało PRZECIW: 0
WSTRZYMAŁO się: 0

LP. Nazwisko i Imię jak głosował
1 BUKOWSKI Tomasz głosował ZA
2 CISZEK Bernadetta głosował ZA
3 DOBROWOLSKI Dariusz głosował ZA
4 DOMARADZKI Tomasz głosował ZA
5 GWÓŹDŹ Janusz głosował ZA
6 HALWA Jan głosował ZA
7 LESIAK Magdalena głosował ZA
8 MAREK Józef głosował ZA
9 MAZUR Roman głosował ZA

10 NIEDBALEC Edward głosował ZA
11 NYLEC Stanisław głosował ZA
12 TUCHOWSKA-RAU Ewelina głosował ZA
13 PIETRZYK Grzegorz głosował ZA
14 PLEZIA Wiesław głosował ZA
15 PYSZ Bolesław głosował ZA
16 ŚWIĘTOŃ Adam głosował ZA
17 ŚWIDER Grzegorz głosował ZA
18 TOMASIK Klaudia głosował ZA
19 WIATER Agata głosował ZA
20 ŻUREK Lech głosował ZA
21 ŻYBURA Piotr głosował ZA



Wyniki głosowania z Sesji Rady Gminy Dębica, dn.: 31 sierpnia 2021 r.

2. Uchwała w sprawie utworzenia jednostki pomocniczej „Górna Maga”

GŁOSOWAŁO: 21
głosowało ZA: 21

głosowało PRZECIW: 0
WSTRZYMAŁO się: 0

LP. Nazwisko i Imię jak głosował
1 BUKOWSKI Tomasz głosował ZA
2 CISZEK Bernadetta głosował ZA
3 DOBROWOLSKI Dariusz głosował ZA
4 DOMARADZKI Tomasz głosował ZA
5 GWÓŹDŹ Janusz głosował ZA
6 HALWA Jan głosował ZA
7 LESIAK Magdalena głosował ZA
8 MAREK Józef głosował ZA
9 MAZUR Roman głosował ZA

10 NIEDBALEC Edward głosował ZA
11 NYLEC Stanisław głosował ZA
12 TUCHOWSKA-RAU Ewelina głosował ZA
13 PIETRZYK Grzegorz głosował ZA
14 PLEZIA Wiesław głosował ZA
15 PYSZ Bolesław głosował ZA
16 ŚWIĘTOŃ Adam głosował ZA
17 ŚWIDER Grzegorz głosował ZA
18 TOMASIK Klaudia głosował ZA
19 WIATER Agata głosował ZA
20 ŻUREK Lech głosował ZA
21 ŻYBURA Piotr głosował ZA



Wyniki głosowania z Sesji Rady Gminy Dębica, dn.: 31 sierpnia 2021 r.

3. Uchwała w sprawie dokonania zmian w budżecie

GŁOSOWAŁO: 21
głosowało ZA: 21

głosowało PRZECIW: 0
WSTRZYMAŁO się: 0

LP. Nazwisko i Imię jak głosował
1 BUKOWSKI Tomasz głosował ZA
2 CISZEK Bernadetta głosował ZA
3 DOBROWOLSKI Dariusz głosował ZA
4 DOMARADZKI Tomasz głosował ZA
5 GWÓŹDŹ Janusz głosował ZA
6 HALWA Jan głosował ZA
7 LESIAK Magdalena głosował ZA
8 MAREK Józef głosował ZA
9 MAZUR Roman głosował ZA

10 NIEDBALEC Edward głosował ZA
11 NYLEC Stanisław głosował ZA
12 TUCHOWSKA-RAU Ewelina głosował ZA
13 PIETRZYK Grzegorz głosował ZA
14 PLEZIA Wiesław głosował ZA
15 PYSZ Bolesław głosował ZA
16 ŚWIĘTOŃ Adam głosował ZA
17 ŚWIDER Grzegorz głosował ZA
18 TOMASIK Klaudia głosował ZA
19 WIATER Agata głosował ZA
20 ŻUREK Lech głosował ZA
21 ŻYBURA Piotr głosował ZA



Wyniki głosowania z Sesji Rady Gminy Dębica, dn.: 31 sierpnia 2021 r.

4. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu
Podkarpackiemu

GŁOSOWAŁO: 21
głosowało ZA: 21

głosowało PRZECIW: 0
WSTRZYMAŁO się: 0

LP. Nazwisko i Imię jak głosował
1 BUKOWSKI Tomasz głosował ZA
2 CISZEK Bernadetta głosował ZA
3 DOBROWOLSKI Dariusz głosował ZA
4 DOMARADZKI Tomasz głosował ZA
5 GWÓŹDŹ Janusz głosował ZA
6 HALWA Jan głosował ZA
7 LESIAK Magdalena głosował ZA
8 MAREK Józef głosował ZA
9 MAZUR Roman głosował ZA

10 NIEDBALEC Edward głosował ZA
11 NYLEC Stanisław głosował ZA
12 TUCHOWSKA-RAU Ewelina głosował ZA
13 PIETRZYK Grzegorz głosował ZA
14 PLEZIA Wiesław głosował ZA
15 PYSZ Bolesław głosował ZA
16 ŚWIĘTOŃ Adam głosował ZA
17 ŚWIDER Grzegorz głosował ZA
18 TOMASIK Klaudia głosował ZA
19 WIATER Agata głosował ZA
20 ŻUREK Lech głosował ZA
21 ŻYBURA Piotr głosował ZA



Wyniki głosowania z Sesji Rady Gminy Dębica, dn.: 31 sierpnia 2021 r.

5. Uchwała w sprawie zmiany uchwały w sprawie udzielenia pomocy
finansowej Powiatowi Dębickiemu na realizację zadania własnego
Powiatu obejmującego wykonanie zadania pn.: „Przebudowa drogi
powiatowej nr 1301R Latoszyn-Braciejowa - budowa chodnika w m.
Latoszyn i Gumniska”

GŁOSOWAŁO: 21
głosowało ZA: 21

głosowało PRZECIW: 0
WSTRZYMAŁO się: 0

LP. Nazwisko i Imię jak głosował
1 BUKOWSKI Tomasz głosował ZA
2 CISZEK Bernadetta głosował ZA
3 DOBROWOLSKI Dariusz głosował ZA
4 DOMARADZKI Tomasz głosował ZA
5 GWÓŹDŹ Janusz głosował ZA
6 HALWA Jan głosował ZA
7 LESIAK Magdalena głosował ZA
8 MAREK Józef głosował ZA
9 MAZUR Roman głosował ZA

10 NIEDBALEC Edward głosował ZA
11 NYLEC Stanisław głosował ZA
12 TUCHOWSKA-RAU Ewelina głosował ZA
13 PIETRZYK Grzegorz głosował ZA
14 PLEZIA Wiesław głosował ZA
15 PYSZ Bolesław głosował ZA
16 ŚWIĘTOŃ Adam głosował ZA
17 ŚWIDER Grzegorz głosował ZA
18 TOMASIK Klaudia głosował ZA
19 WIATER Agata głosował ZA
20 ŻUREK Lech głosował ZA
21 ŻYBURA Piotr głosował ZA



Wyniki głosowania z Sesji Rady Gminy Dębica, dn.: 31 sierpnia 2021 r.

6. Uchwała w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej pozyskania gruntów
i wybudowania hali sportowej w miejscowości Gumniska

GŁOSOWAŁO: 21
głosowało ZA: 20

głosowało PRZECIW: 0
WSTRZYMAŁO się: 1

LP. Nazwisko i Imię jak głosował
1 BUKOWSKI Tomasz głosował ZA
2 CISZEK Bernadetta głosował ZA
3 DOBROWOLSKI Dariusz głosował ZA
4 DOMARADZKI Tomasz głosował ZA
5 GWÓŹDŹ Janusz głosował ZA
6 HALWA Jan głosował ZA
7 LESIAK Magdalena głosował ZA
8 MAREK Józef głosował ZA
9 MAZUR Roman głosował ZA

10 NIEDBALEC Edward głosował ZA
11 NYLEC Stanisław WSTRZYMAŁ się
12 TUCHOWSKA-RAU Ewelina głosował ZA
13 PIETRZYK Grzegorz głosował ZA
14 PLEZIA Wiesław głosował ZA
15 PYSZ Bolesław głosował ZA
16 ŚWIĘTOŃ Adam głosował ZA
17 ŚWIDER Grzegorz głosował ZA
18 TOMASIK Klaudia głosował ZA
19 WIATER Agata głosował ZA
20 ŻUREK Lech głosował ZA
21 ŻYBURA Piotr głosował ZA
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